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Kommunfullmäktige 2014-10-06  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 
  

 

Plats och tid Kommunhusets tingssal , måndagen den 6 oktober 2014 kl 18.30-21.00. 
Ajournering mellan kl 19.40-19.55. 

 
Beslutande Se bilaga 
 
 
 
 
  
 
 

Övriga deltagande  Anders Johansson, kommunchef 
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 Bengt-Åke Lundin, Mittpunkt, § 143 
 Anna Emrin, ekonomiansvarig, § 144 
 
 
 
Utses att justera Raymond Asp (S) och Rosa Lopez (C)     
 
Tid och plats för justering Tisdagen den 14 oktober 2014 kl 16.00      
 
Underskrifter Sekreterare  .............................................................................. Paragrafer 140 - 169  

Agneta Rodriguez 
 

  
 Ordförande  ............................................................................... 
  Anders Ek 
 
  
 Justerande    ...................................................................................................................................................................... 
  Raymond Asp  Rosa Lopez 

________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2014-10-06  
 
 

Datum för anslags uppsättande  2014-10-15 Datum för anslags nedtagande 2014-11-06 
 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
 
Underskrift   ............................................................ 
  Agneta Rodriguez 
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KF § 140     DNR: KU.2014.6  
 
 
 
Godkännande av dagordning   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen godkännes. 
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KF § 141     DNR: KU.2014.12  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort    
Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella 
anslagstavla, annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga 
kallelser till samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit 
kallelsen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 142     DNR: KU.2014.13  
 
 
 
Allmänhetens frågestund    
Inga frågor ställs. 
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KF § 143     DNR: KU.2013.64  
 
 
 
Redovisning av näringslivsverksamheten i Högsby kommun   
Kommunfullmäktige beslutade 2013-06-03, § 104, att vid två tillfällen per 
år ge näringslivsansvariga i kommunen tillfälle att redovisa pågående 
näringslivsarbete med näringslivsstrategin i fokus. 
 
Vid dagens sammanträde medverkar Bengt-Åke Lundin, Mittpunkt och 
redovisar från näringslivsverksamheten i kommunen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Mittpunkt  
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KF § 144     DNR: KU.2014.20  
 
 
 
Information om budget 2015, plan 2016-2017     
Ekonomiansvarig Anna Emrin, redovisar budgetberedningens förslag till 
budget 2015 samt budgetförutsättningar, resultatbudget, investeringsbudget 
och finansiella mål. 
 
Tid för frågor ges. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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KF § 145     DNR: KU.2014.70  
 
 
 
Redovisning av obesvarade motioner    
Följande motioner är obesvarade: 
 

Beredning  Prel KF Dnr Ärende 
UU Efter 

budget 
2015 

KU 2011.81 Motion angående badplatsen Gösjön i 
Berga 

ÖSK  KU 2012.65 Motion angående cykelväg mellan 
Husebyvägen och Backgatan  
 

UU/BB Efter 
budget 
2015 

KU 2013.40 Motion angående återinförande av 
kommunala musikskolan 
 

UU Efter 
budget 
2015 

KU 
2013.118 

Motion angående utemiljöer för våra 
barn och ungdomar 

UU Efter 
budget 
2015 

KU 
2013.149 

Motion angående satsa mer på 
elevhälsa 

UU Efter 
budget 
2015 

KU 
2013.176 

Motion angående 
utomhuspoolanläggning 

UU Nov-14 KU 
2013.185 

Motion om motion 

UU Efter 
budget 
2015 

KU 
2013.186 

Motion angående sport och fritid i 
kombination 

KS Okt-14 KU 
2013.244 

Motion angående trygga kommunens 
personalbehov 

PU Nov-14 KU 
2013.272 

Motion om ändrade mötestider 

KS Nov-14 KU 2014.36 Motion angående Gösjöbadet 
KS Okt-14 KU 2014.55 Motion om inköp av ekologiskt 

producerat frukt och grönt 
KS Okt-14 KU 2014.56 Motion angående mat till våra barn 

och äldre 
UU Nov-14? KU 2014.81 Motion angående förslag om en tjänst 

som ungdomssamordnare och en 
barnchecklista i den kommunala 
beslutsprocessen 
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Beredning Prel KF Dnr Ärende 
KS Okt-14 KU 2014.82 Motion angående fler vuxna i skolan 
PU Nov-14? KU 2014.91 Motion om att satsa på arbeten för 

ungdomar 
UU Nov-14? KU 2014.99 Motion om sporthall och fritidsgård 
KS Okt-14 KU 

2014.100 
Motion angående vidare satsningar på 
Aboda Klint 

UU Febr-15? KU 
2014.103 

Motion om att en mera anpassad 
barnomsorg i harmoni med barnets 
och familjens behov införs 

KS Okt-14 KU 
2014.104 

Motion angående aktiv fritid i hela 
Högsby kommun 

KS Nov-14 KU 
2014.105 

Motion angående feriejobb 

UU Febr-15? KU 
2014.106 

Motion angående tillskapande av fler 
barnomsorgsplatser 

KS Okt-14 KU 
2014.123 

Motion angående strandskydd i tiden 

KU  KU 
2014.129 

Motion om renovering av 
Tegelbrukets lokaler för ungdoms- 
och kulturverksamheten 

ÖSK Mars-15? KU 
2014.130 

Motion om trafikräcke vid Coop 

UU Nov-14? KU 
2014.146 

Motion angående billigare resor för 
studier på annan ort 

SU Febr-15? KU 
2014.147 

Motion angående livsmedelspolicy 
för Högsby kommun 

UU Febr-15? KU 
2014.155 

Motion angående tillgänglig badplats 
i Högsby kommun 

KLU Mars-15? KU 
2014.188  

Motion om lokala 
ordningsföreskrifter gällande tiggeri 

UU Mars-15? KU 
2014.189 

Motion om förbättring av 
Fröviskolans skolgård 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redivisningen godkännes. 
 
 
Beslutsunderlag 
Obesvarade motioner augusti 2014.pdf 
Tjänsteutlåtande KF  
 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9 (50) 
 
Kommunfullmäktige  2014-10-06  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 146     DNR: KU.2014.71  
 
 
 
Redovisning av obesvarade medborgarförslag    
Följande medborgarförslag är obesvarade: 
 

Beredning  Prel KF Dnr Ärende 
ÖSK  KU 

2012.132 
Medborgarförslag om golvbeläggning 
i förskolor och skolor 

ÖSK  KU 
2013.216 

Medborgarförslag om uppfräschning 
av område vid Storgatan 65-67 och fd 
Elsies kiosk i Högsby  

UU Okt-14 KU 
2013.256 

Medborgarförslag angående 
beslutsdatum för bidragsansökningar 

 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen godkännes. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Obesvarade medborgarförslag augusti 2014.pdf 
Tjänsteutlåtande KF  
 



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10 (50) 
 
Kommunfullmäktige  2014-10-06  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 147     DNR: KU.2014.94  
 
 
 
Förslag till förändrat köpekontrakt avseende tomter i Högsby 
kommun   
Sedan tidigare har Högsby kommun haft ett avtalsvillkor för försäljning av 
obebyggd småhustomt som ger kommunen rätt att häva/påkalla återgång av 
köpeavtalet om tomten inte bebyggs inom 2 år. Villkoret får till följd att 
full lagfart inte kan beviljas på köpet så länge villkoret gäller (20 kap 7 § 13 
p jordabalken). I sin tur medför lagfartshindret att köparen inte kan ta ut 
inteckningar i fastigheten. I det fall där köparen har ett behov av att 
finansiera byggandet med lån mot säkerhet av panträtt i fastigheten blir en 
hävnings- eller återgångsklausul därför inte praktiskt användbar. 
 
I det kontraktsformulär för kommuns försäljning av obebyggd småhustomt, 
som dåvarande Svenska Kommunförbundet tagit fram, föreslås istället att 
köparens skyldighet att bebygga inom viss tid förenas med ett avtalsvite. 
Ett avtalsvite hindrar inte att köparen får full lagfart och därigenom kan ta 
ut inteckningar i fastigheten. Förbundschefen föreslår att Högsby kommun 
ändrar sina villkor vid försäljning av obebyggd småhustomt i enlighet med 
detta och sätter vitet till 30 000 kronor. Vitet är ett engångsbelopp. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Förändringen gällande försäljning av obebyggd småhustomt i Högsby 
godkännes.  
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 127 
avtalstandardtomtförsäljning.docx 
Tjansteskrivelse HGS.doc  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Miljö- och bygg 
Ekonomi
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KF § 148     DNR: KF.2013.222  
 
 
 
Reviderad förbundsordning för Östra Smålands 
kommunalteknikförbund    
I ägardialogerna mellan Hultsfreds och Högsby kommuner har ett förslag 
till ny förbundsordning tagits fram. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Ändringarna i förbundsordningen för Östra Smålands kommunalteknikförbund 
godkännes. 
 
Den nya förbundsordningen ska gälla från och med 2015-01-01. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Förbundsordning ÖSK rev 2014-09-09.doc 
Protokoll 2014-09-09 - KS § 158  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Hultsfreds kommun 
ÖSK 
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KF § 149     DNR: KU.2014.176  
 
 
 
Inrättande av trafiknämnd   
ÖSK – Östra Smålands kommunalteknikförbund utgör idag trafiknämnd. 
En allmän översyn av förbundsordningen har pågått mellan Högsby och 
Hultsfreds kommuner. Detta har lett till ett antal ändringsförslag. 
Bland annat har det konstaterats att uppdraget som trafiknämnd bör 
handhas av varje kommun enskilt vad gäller beslutsfattandet. Själva 
verkställande kan fortsatt göras av ÖSK:s tjänstemannaorganisation.  
 
För att få högsta effektivitet i frågan föreslås att varje kommun inrättar 
varsin trafiknämnd och att de som utses till direktionsmedlemmar i ÖSK 
tillika utses till trafiknämnd i den kommun man är folkvald i. 
 
På detta sätt kan högsta effektivitet uppnås genom att mötena kan hållas i 
samband med ÖSK:s direktionsmöten. Föreslås också att inget extra arvode 
utgår för trafiknämndsuppdraget. Det ska anses precis som tidigare ingå i 
det direktionsuppdrag som man innehar i ÖSK. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige inrättar en trafiknämnd enligt föreslaget reglemente. 
 
Val av ordförande och vice ordförande till trafiknämnden för 
mandatperioden 2015-2018 görs av kommunfullmäktige vid 
decembersammanträdet 2014. 
_____ 
 
Förslag under fullmäktigemötet 
Heléne Danielsson (KD) anser ej att ledamöter i Trafiknämnden ska 
utgöras av de representanter kommunfullmäktige utser som ledamöter i 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund, ÖSK, utan föreslår att 
trafiknämnden ska organiseras under kommunstyrelsen.  
 
Jonas Erlandsson (S), med instämmande av Ingemar Svanström (C) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om kommunfullmäkige vill besluta 
enligt kommunstyrelsens förslag eller enligt Heléne Danielssons (KD) 
förslag och finner att kommunfullmäktige godkänner kommunstyrelsens 
förslag. 
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KF § 149     DNR: KU.2014.176  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige inrättar en trafiknämnd enligt föreslaget reglemente. 
 
Val av ordförande och vice ordförande till trafiknämnden för 
mandatperioden 2015-2018 görs av kommunfullmäktige vid 
decembersammanträdet 2014. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-09-09 - KS § 160 
Reglemente Trafiknämnd.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Hultsfreds kommun 
ÖSK 
KF 
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KF § 150     DNR: KU.2013.251  
 
 
 
Avyttring Mellby 4:172, Skyttebo förskola    
Vid bildandet av Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
tillskapades även ett internhyressystem med avsikt att tydliggöra 
verksamheternas lokalanvändandet och dess resursförbrukning. En del i detta 
var även att tillskapa en arbetsgrupp (LokalResursPlaneringsgrupp) med 
representanter från kommunledning, verksamheterna samt 
fastighetsavdelningen. LRP-gruppen redovisade på kommunfullmäktige i 
oktober 2013 bland annat gjorda lokalförändringar men även idéer på 
kommande lokalförändringar. En del i detta var avyttring av diverse lokaler i 
kommunal ägo.  
 
En av dessa fastigheter är Skyttebo förskola i Berga, Mellby 4:172, där 
förskoleverksamhet har bedrivits. Förskoleverksamheten är flyttad till 
skolbyggnaden i Berga. Förskolebyggnaden befinner sig på fastigheten 
Mellby 4:172 som är en stor fastighet som vid avyttring behöver styckas av 
samt ändras detaljplan för. Detta arbete initieras när en presumtiv intressent 
finns. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
ÖSK får i uppdrag att avyttra förskolebyggnaden Skyttebo på fastigheten 
Mellby 4:172.   
 
Kommunchefen får i uppdrag att utreda frågan om avstyckning av 
fastigheten samt ändring av detaljplan. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
ÖSK får i uppdrag att avyttra förskolebyggnaden Skyttebo på fastigheten 
Mellby 4:172.   
 
Kommunchefen får i uppdrag att utreda frågan om avstyckning av 
fastigheten samt ändring av detaljplan. 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2013-12-10 - KS § 248  
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KF § 150     DNR: KU.2013.251  
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Ekonomi 
Skolchefen 
Miljö- och byggnadskontoret 
Kommunchefen 
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KF § 151     DNR: KF.2013.249  
 
 
 
Avyttring Hanåsa 1:22, gamla lågstadieskolan   
Vid bildandet av Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
tillskapades även ett internhyressystem med avsikt att tydliggöra 
verksamheternas lokalanvändandet och dess resursförbrukning. En del i detta 
var även att tillskapa en arbetsgrupp (LokalResrusPlaneringsgrupp) med 
representanter från kommunledning, verksamheterna samt 
fastighetsavdelningen. LRP-gruppen redovisade på kommunfullmäktige i 
oktober 2013 bland annat gjorda lokalförändringar men även idéer på 
kommande lokalförändringar. En del i detta var avyttring av diverse lokaler i 
kommunal ägo.  
 
En av dessa fastigheter är gamla lågstadieskolan (Hanåsa 1:22) där både 
extern (gym) och intern (LSS-administration) verksamhet har bedrivits. 
Gymmet har flyttat till andra externa lokaler och LSS-verksamheten har 
flyttat in i gymnasieskolans lokaler (HUC). På fastigheten finns även en 
byggnad där dagcenter verksamhet bedrivs. Denna verksamhet behöver vara 
kvar i nuvarande lokaler. Det är dock svårt att stycka av tomten på ett sätt 
som gör det attraktivt att avyttra gamla lågstadieskolan. Vilket innebär att 
det i stället är bättre att avyttra hela fastigheten och sedan skriva ett 
hyresavtal på nuvarande hyresnivå med den tilltänkta köparen. Avyttringen 
kommer troligtvis att innebära ett behov av detaljplaneändring. Detta 
initieras när presumtiv spekulant till fastigheten finns. 
 
Ärendet återremitterades för att kompletteras med en ekonomisk kalkyl 
avseende avyttra jämfört med att behålla fastigheten. 

ÖSK har på uppdrag av kommunchefen gjort en grov uppskattning av 
eftersatt underhåll på fastigheten. Notera att nedanstående uppgifter baseras 
på att fastigheternas byggnadsdelar och installationer upprustas till 
acceptabel nivå. Några ombyggnationer och ”kvalitetshöjande åtgärder” 
ingår inte. ÖSK räknar med att kostnadskrävande åtgärder krävs avseende: 
takbeläggning, fönster och dörrar, uppvärmning, ventilation, el, vvs, hiss. 

Dagcenter, 328 kvm: Vår bedömning är att denna byggnad är i gott 
bruksskick. Endast mindre justeringskostnader kan behövas. 
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KF § 151     DNR: KF.2013.249  

G:a lågstadieskolan, 622 kvm: Svårutnyttjad byggnad i tre våningar, ingen 
hiss, lämplig användning? (Entré trafikerad gata, …) 5.000.000 kr. 
 
Om kommunstyrelsen önskar mer detaljerad kalkyl så måste besiktningar 
göras på plats. 

Här nedan redovisas bokförda värden samt hyresnivåerna för 2014. 

Hanåsa 1:22 Tkr
Kvm, 
brayta

Bokfört värde 2013-12-31 253,0
Eftersatt underhåll 5 000,0

Hyror 2014
Dagcenter 173,4 328,0
g:a lågstadieskolan 341,0 622,0  
  
På grund av självkostnaden/varmhyran för g:a lågstadieskolan är 
prognostiserad till 341 tkr för 2014 samt att det finns stora investeringsbehov 
på grund av eftersatt underhåll på fastigheten i kombination med att 
byggnaden ej är funktionell, föreslås en avyttring av fastigheten.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får i uppdrag att avyttra Hanåsa 
1:22 samt att skriva ett 5-årigt hyresavtal med den tilltänkta köparen 
avseende dagcenterbyggnaden.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får i uppdrag att avyttra Hanåsa 
1:22 samt att skriva ett 5-årigt hyresavtal med den tilltänkta köparen 
avseende dagcenterbyggnaden.  
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-01-14 - KS § 288  
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Ekonomi 
Miljö- och bygg 
Socialchef 
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KF § 152     DNR: KU.2013.250  
 
 
 
Avyttring Högsby 1:88, Tegelbruket   
Vid bildandet av Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
tillskapades även ett internhyressystem med avsikt att tydliggöra 
verksamheternas lokalanvändandet och dess resursförbrukning. En del i detta 
var även att tillskapa en arbetsgrupp (LokalResrusPlaneringsgrupp) med 
representanter från kommunledning, verksamheterna samt 
fastighetsavdelningen. LRP-gruppen redovisade på kommunfullmäktige i 
oktober 2013 bland annat gjorda lokalförändringar men även idéer på 
kommande lokalförändringar. En del i detta var avyttring av diverse lokaler i 
kommunal ägo.  
 
En av dessa fastigheter är Tegelbruket (Högsby 1:88) där både extern 
(Hägglunds) och intern (Arbetsmarknadsenhet, Fritidsgård) verksamhet har 
bedrivits. Hägglund har ett hyreskontrakt som löper fram till och med 2015-
12-31, med 9 månaders uppsägningstid. Fritidsgården är flyttad till 
fröviområdet. Arbetsmarknadsenheten bedriver fortfarande verksamhet i 
lokalen och några planer för att flytta denna verksamhet finns inte, vilket 
innebär att kommunen kommer behöva hyra dessa ytor av tilltänkt köpare. 
 
Ärendet återremitterades för att kompletteras med en ekonomisk kalkyl 
avseende avyttra jämfört med att behålla fastigheten. 

ÖSK har på uppdrag av kommunchefen gjort en grov uppskattning av 
eftersatt underhåll på fastigheten. Notera att nedanstående uppgifter baseras 
på att fastigheternas byggnadsdelar och installationer upprustas till 
acceptabel nivå. Några ombyggnationer och ”kvalitetshöjande åtgärder” 
ingår inte. ÖSK räknar med att kostnadskrävande åtgärder krävs avseende: 
takbeläggning, fönster och dörrar, uppvärmning, ventilation, el, vvs. 
 
Tegelbruket, 1334 kvm: 8.000.000 kr (6.000 kr/kvm= uppgradera en skola) 
 
Om kommunstyrelsen önskar mer detaljerad kalkyl så måste besiktningar 
göras på plats. 
 
Nedan redovisas bokförda värden samt hyresnivåerna för 2014. 
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Högsby 1:88 Tkr
Kvm, 
brayta

Bokfört värde 2013-12-31 1 002,0
Eftersatt underhåll 8 000,0

Hyror 2014
Hägglunds Maskin AB 120,7 1 334
Arbetsmarknadsenhet 417,8 822
Fritidsgård 197,8 771
Totalt 736,3 2 927  

På grund av att det finns stora investeringsbehov med anledning av eftersatt 
underhåll på fastigheten föreslås en avyttring.  

Kommunstyrelsens beslut 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får i uppdrag att avyttra Högsby 
1:88 samt att skriva ett 5-årigt hyresavtal med den tilltänkta köparen 
avseende arbetsmarknadsenheten.  
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund får i uppdrag att avyttra Högsby 
1:88 samt att skriva ett 5-årigt hyresavtal med den tilltänkta köparen 
avseende arbetsmarknadsenheten.  
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-01-14 - KS § 287  
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Ekonomi 
Miljö- och bygg 
IFO 
Socialchef 
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Motion angående ett strandskydd i tiden    
Kristdemokraterna i Högsby vill i motion daterad 2014-04-14, att 
kommunfullmäktige tillskriver länsstyrelse och Sveriges riksdag och begär 
att man genomför en grundlig översyn av gällande regelverk för 
strandskydd. Kristdemokraterna vill att denna översyn skall medföra att det 
blir lättare att bygga strandnära boende i mindre tättbefolkade delar av 
landet och vid stränder med lågt bebyggelsetryck. Genom ett införande i 
regelverket av ett kommunalt självbestämmande på strandskyddsområdet 
skulle ovanstående kunna uppnås. 
 
Kommunkansliet ställer sig bakom motionen och föreslår för att öka trycket 
bakom begäran till Riksdagen, aktivera Regionförbundet i frågan eller att 
Högsby kommun tillsammans med grannkommuner upprättar en gemensam 
skrivelse.  Med tanke på att Regeringen beslutat den 16 april i år att uppdra 
åt Naturvårdsverket att se hur strandskyddet skulle kunna ändras till att i 
huvudsak inte omfatta små sjöar och vattendrag, blir det kanske ännu 
viktigare att mobilisera kring frågorna på lite bredare front för att kunna 
uppnå motionärernas begäran.  
 
Regeringen har sagt att man vill uppnå en flexibel och hållbar utformning 
av strandskyddet och att det finns en väl avvägd  reglering av strandskyddet 
vid små sjöar och vattendrag. I november i år skall Naturvårdsverket 
redovisa sitt svar till Miljödepartementet. 
 
Kommunledningsutskottets förslag  
Motionen tillstyrks. 
 
Kommunchefen får i upprag att skriva till Länsstyrelse, Sveriges riksdag, 
Regionförbund och Småkom med begäran om att en grundlig översyn av 
gällande regelverk för strandskydd genomförs. Detta för att underlätta 
byggandet av strandnära boende i mindre tätbefolkade delar av landet och 
vid stränder med lågt bebyggelsetryck genom införande av ett kommunalt 
självbestämmande på strandskyddsområdet. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen tillstyrks. 
 
Upprättade svar till Regionförbundet och Miljödepartementet godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Förslag under mötet 
Gunilla Schollin-Borg (MP) värnar om strandskyddet och yrkar avslag till 
motionen. 
 
Lars Elmborg (KD) vill att kommunen ska vara en attraktiv kommun som 
erbjuder strandnära tomer och yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att två olika förslag till beslut finns, dels 
kommunstyrelsens och dels Gunilla Schollin-Borgs avslagsyrkande. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag eller Gunilla Schollin-Borgs avslagsyrkande och 
finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen tillstyrks. 
 
Upprättade svar till Regionförbundet och Miljödepartementet godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Reservation 
Gunilla Schollin-Borg (MP) reserverar sig mot beslutet. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 15 minuter, mellan kl 19.40-19.55. 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående ett strandskydd i tiden 
Strandskydd brev.pdf 
Strandskydd och Regionförbundet.pdf 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 129  
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Beslutsmottagare 
Regionförbundet 
Miljödepartementet 
Miljö- och byggnadskontoret
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Motion om inköp av ekologiskt producerat frukt och grönt   
Miljöpartiet i Högsby har motionerat om att all frukt och allt grönt som 
köps in till kommunens barn som målgrupp (0-19 år) ska vara ekologiskt 
producerat. Upphandlingsenheten i Västervik, lämnar följande förslag till 
svar på motionen: 
 
"I den livsmedelsupphandling som de sex kommunerna i norra Kalmar län 
gjorde tillsammans 2012 ställdes generella krav på produkterna och dels 
specifika krav på vissa produkter. Ur förfrågningsunderlaget: 
 
4.1 Allmänt 
Beställarna har som mål att få "renare livsmedel" utan exempelvis, 
smakförstärkare, konstlade rökaromer, sötningsmedel och delvis härdat fett 
som tillsatser i livsmedel samt fritt från genmodifierade organismer 
(GMO). 
 
Samtliga beställare strävar efter att öka andelen ekologiska och etiskt 
märkta produkter. För att planera för framtida avrop ska antagen leverantör 
kontinuerligt informera kunden om tillgång till nya ekologiska och etiskt 
märkta produkter. Detsamma gäller tillgång till nya produkter vad gäller 
MSC-märkt eller likvärdigt märkt fisk. 
 
I första hand gäller de egenskaper och krav som preciseras på positionen i 
sortimentsfilerna. Nedanstående krav gäller där annat inte har angivits för 
positionen. 
 
4.2 Kvalitet 
Livsmedel som omfattas av denna upphandling ska i alla avseenden 
uppfylla kvalitetskrav enligt gällande EG-förordningar, 
livsmedelslagstiftning, livsmedelsförordning och Livsmedelsverkets 
föreskrifter. Av anbudsgivaren offererade produkter ska dessutom uppfylla 
de specificerade kvalitetskrav som framgår av sortimentsfilerna. 
 
Endast tillsatser och berikningsmedel godkända av livsmedelsverket ska 
användas, färgämnen får inte ingå i juice eller nektar. 
 
Alla produkter ska vara fria från angrepp av skadedjur, svampar, virus, 
mikroorganismer och andra parasiter samt vara fria från främmande lukt 
och smak. Produkterna ska vara fria från skadliga eller ohälsosamma halter 
av bekämpningsmedel eller andra miljögifter samt från insekter." 
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I denna upphandling fanns det en hel del ekologiska produkter i det så 
kallade bassortimentet cirka 115 st, som valts ut dels med utgångspunkt i 
det som anförts i motionen men också utifrån vad som är möjligt att köpa 
till ett rimligt pris för kommunerna.  
 
Av citatet från förfrågningsunderlaget framgår att samtliga kommuner 
strävar efter att öka andelen ekologiskt producerade produkter och att 
antagen leverantör kontiunerligt ska informera kunden om tillgång till nya 
ekologiska och etiskt märkta produkter. Se http://www.martinservera.se/vi-
erbjuder/ekologiskt/ för information om utbudet av ekologiska varor.  
 
Den del av upphandlingen som omfattade frukt och grönt gjordes om under 
2013 och krav ställdes på att en del av bassortimentet skulle vara 
ekologiskt. Detta bassortiment kan mer beskrivas som en varukorg som 
utgjorde underlag för utvärdering - det svar anbudsgivarna lämnade på vår 
förfrågan var en rabattsats på hela sitt sortiment inom frukt och grönt även 
det ekologiska. 
 
Kommunerna har enligt avtalet rätt att köpa av leverantörernas hela 
sortiment av frukt och grönt. Det finns idag alltså inga formella hinder för 
kommunerna att köpa all frukt och allt grönt ekologiskt producerat, det 
hinder som finns är snarare att kostnaden inte ryms inom 
kostverksamhetens budget ocha att det ibland råder brist på ekologiska 
produkter.  
 
En ny upphandling av livsmedel kommer troligen att ske under 2015. Med 
bakgrund mot vad som anförs i denna motion och i andra motioner så 
kommer denna upphandlings bassortiment med säkerhet att innehålla en 
större andel ekologiskt producerade produkter men det kommer också att 
innebära högre kostnader för maten i kommunerna. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen är besvarad med vad som ovan anförts och att inför 2015 
överväga en utökning av anslaget till kostverksamheten. 
_____ 
 
Synpunkter under kommunstyrelsemötet 
Gunilla Schollin-Borg (MP) föreslår att i beslutet byts överväga ut mot 
prioritera. 
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Jonas Erlandsson (S) föreslår att budgetberedningen får i uppdrag att se 
över om anslaget i 2015 års budget till kostverksamheten kan utökas. 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen är besvarad med vad som ovan anförts och att inför 2015 
överväga en utökning av anslaget till kostverksamheten. 
 
Budgetberedningen får i uppdrag att se över om det är möjligt att utöka 
anslaget till kostverksamheten i 2015 års budget, enligt Jonas Erlandssons 
(S) tilläggsyrkande. 
_____ 
 
Synpunkter under fullmäktigemötet 
Gunilla Schollin-Borg (MP) föreslår att i beslutet byts ordet överväga ut 
mot prioritera samt att utökningen av anslaget ska gälla för budget 2016. 
 
Ingemar Svanström (C) är positiv till motionen och instämmer i Gunilla 
Schollin-Borgs förslag och vill att budgetberedningen ges i uppdrag att ta 
med kostnadsökningen i budget 2016. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag med Gunilla Schollin-Borgs (MP) förslag som 
tillägg och finner att så är fallet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad med vad som ovan anförts och att inför 2016 
prioriteras en utökning av anslaget till kostverksamheten. 
 
Budgetberedningen får i uppdrag att utöka anslaget till kostverksamheten i  
2016 års budget.  
 
Beslutsunderlag 
Motion om inköp av ekologiskt producerat frukt och grönt 
Frukt o grönt 2013-1.xls 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 130  
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
Budgetberedning 
Inköpscentralen 
Kostchef
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Motion angående bra mat till våra barn och äldre     
Centerpartiet i Högsby har motionerat om att öka möjligheter till låta 
kvalitet väga tyngre vid upphandling av livsmedel samt att: 
 
1. Återkommande informationsträffar och utbildningar om upphandling för 

berörda aktörer och företag arrangeras av kommunen samt att en lokal 
kommunkontakt utses 

2. Upphandling av mat som serveras inom Högsby kommuns verksamheter 
skall beakta EU:s beslut avseende miljö och i förekommande fall 
sociala hänsyn samt innovation  

3. Miljöstyrningsrådets kriterier i ämnet följs 
4. Upphandlingar utformas så att anbud kan lämna på mindre delar, 

enstaka produkter samt olika områden/verksamheter 
5. Utreda införandet av en transportcentral för mottagande av varor för 

vidare distribution 
 
Upphandlingsenheten i Västervik, lämnar följande förslag till svar på 
motionen: 
 
1. "Angående återkommande informationsträffar och utbildningar om 

upphandling.... 
 
I Högsby kommuns avtal med övriga kommuner i norra Kalmar län om 
samverkan om upphandling ingår att personalen från Inköpscentralen 
deltar i såväl informationsmöten som utbildningar för både politiker, 
personal och företagare. I några av kommunerna har möten hållits 
mellan LRF och kommunen samt även med andra företag inom 
livsmedelsbranschen. Dessa dialogmöten är en förutsättning för att ge 
kunskap om den offentliga upphandlingens regler och de möjligheter 
som företagen har att bli leverantörer till kommunerna i god tid före en 
upphandling. 
 
Möten kan lämpligen arrangeras av kommunens näringsansvarige 
tillsammans med Inköpscentralen. 
 

2. Angående att upphandling av mat som serveras inom Högsby kommuns 
verksamheter..... 
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I det nya  direktiv som 2016 kommer att implementeras i den svenska 
upphandlingslagstiftningen finns flera skrivningar om ökade 
möjligheter att ställa krav på miljö- och sociala hänsyn samt nya krav 
på utvärderingskriterier. Vi har i de upphandlingar vi gjort på 
livsmedel ställt höga krav på miljö både generellt och på produktnivå. 
Det innebär att de produkter som inte klarar kraven försvinner från 
sortimentet innnan beslut tas. Att utvärdering sker efter lägsta pris 
betyder inte att det inte ställs stränga krav på produkternas kvalitet. 
Som upphandlare ser vi fram emot den nya lagstiftningen. Vi ser också 
positivt på att använda nya upphandlingsformer för att medverka till 
innovation inom området.  
 

3. Angående att Miljöstyrningsrådets (MSR) kriterier i ämnet följs ... 
 
Inköpscentralen och tidigare när Västerviks kommun stod för de 
samordnade livsmedelsupphandlingar, har alltid följt MSR:s baskrav 
och även ibland de mer avancerade kraven. 
 

4. Angående att upphandlingar utformas så att anbud kan lämnas på 
mindre delar... 
 
Den förra stora livsmedelsupphandlingen var uppdelad i 12 olika 
varugrupper och anbud kunde för vissa av grupperna lämnas på en 
enskild enhet till exempel en skola eller förskola. Tyvärr fick 
kommunerna i likhet med övriga kommuner i landet inga anbud från 
mindre eller nära producenter. De kommuner som på senare tid gått 
ännu längre och upphandlat på produktnivå har i bästa fall fått en 
handfull mindre leverantörer. Inköpscentralen ser positivt på att dela 
upp kommande upphandlingar i mindre delar men vill samtidigt 
framhålla att det innebär högre kostnader för själva upphandlingen för 
beställning från fler leverantörer samt hantering av fler fakturor, 
avtalsvård med mera. 
 

5. Angående utredning om införandet av en transportcentral för 
mottagande  av varor för vidare distribution... 
 
Arbete har inletts med att undersöka möjligheterna att skapa någon 
form av samordnad varudistribution om ramen för kommunernas 
upphandlingssamverkan. 
 
Ett första möte där grundläggande information förmedlades har ägt 
rum  
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och arbetet kommer att fortsätta i referensgruppen för  
upphandlingssamverkan". 

 
Kommunledningsutskottets förslag 
Motionen är besvarad med vad som ovan anförts. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Motionen är besvarad med vad som ovan anförts. 
 
Budgetberedningen får i uppdrag att utreda om finansiering av förslagen i 
motionen går att genomföra i 2016 års budget. 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion c 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 131  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ekonomi 
Budgetberedningen 
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Motion angående trygga kommunens personalbehov       
Moderaterna skriver i motion instämplad 2013-11-04, att Sveriges 
kommuner behöver göra stora personalrekryteringar de närmaste åren på 
grund av förväntade pensionsavgångar. Högsby kommun är inget undantag. 
En tredjedel av kommunens medarbetare är 55 år eller äldre enligt senaste 
statistiken från SKL från november 2012. Andelen som är 60 år eller mer är 
17,2%. 
 
Rekryteringsbehovet inom de olika personalgrupperna påverkas också när 
befolkningens åldersfördelning förändras. Unga och äldre har ett ökat 
behov av välfärdstjänster och båda gruppernas andel i förhållande till 
människor i arbetsför ålder ökar i landet som helhet. I Högsby kommun har 
vi samma utmaning som i många andra landsbygdskommuner - våra äldre 
blir fler och efterfrågan på äldreomsorg ökar. Morgondagens pensionärer 
kommer enligt SKL att bidra med större skatteintäkter till kommunen än 
föregående generationer, så utmaningen för kommunen blir i första skedet 
kanske inte främst ekonomisk. Snarare handlar det om att gör goda 
prognoser för kommande personalbehov och bli en ännu mer attraktiv 
arbetsgivare. 
 
De stora pensionsavgångarna och förändrad efterfrågan och utbud av 
välfärdstjänster öppnar för unga att få jobb i välfärdssektorn. Men den unga 
generationen ställer större krav på sina arbetsgivare än sina föregångare och 
är mer benägna att byta jobb. Det finns säkerligen goda exempel i vårt 
närområde på kommuner som genomfört åtgärder för att få ungdomar mer 
intresserade att jobba inom välfärdssektorn. Ljungby startade till exempel 
ett traineeprogram hösten 2010, och Emmaboda kommun har bedrivit en 
egen omsorgsutbildning, för att nämna några exempel som motionärerna 
känner till. 
 
Högsby kommun måste alltså omgående arbeta fram en strategi för hur vi 
ska tillgodose kommande personalbehov om fem, tio och tjugo år.  
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Moderaterna yrkar därför att: 
 
• Kommunen inventerar kommande personalbehov utifrån vad som 

anförts ovan 
• Kommunen utreder hur vi kan tillämpa goda exempel från andra 

kommuner på hur man gör kommunen till en mer attraktiv arbetsgivare 
för ungdomar 

• Kommunen utreder hur vi genom yrkesvägledning, marknadsföring 
samt en förändring av utbildningsutbudet i samarbete med 
gymnasieskolor och universitet kan få fler unga, både från kommunen 
och utifrån, att välja en karriär inom Högsbys kommunala sektor i 
allmänhet och dess välfärdssektor i synnerhet. 

• Kommunen sammantaget arbetar fram en strategi för hur man ska 
tillgodose framtida personalbehov. 

 
Personalutskottet lämnar följande svar på motionen 2014-06-03, § 23: 
"Inledningsvis kan det konstateras att frågan med kompetensförsörjning är 
oerhört viktig för kommuner i allmänhet och för Högsby kommun i 
synnerhet. Dock är det svårt att med nuvarande resurser och förutsättningar 
att arbeta strategiskt med frågan.  
 
I flera verksamheter erbjuder vi praktik för både grundskole-, gymnasie- 
och universitetsstuderande i syfte att kunna rekrytera på sikt. 
 
Högsby kommun arbetar i samverkan med andra när tillfälle ges. Ett 
exempel är det projekt som kommunen deltagit i som heter 
"Ledarutveckling över gränserna". Projektet kommer av en gemensam bild 
av framtida kompetensförsörjning och att arbeta för att vara en attraktiv 
arbetsgivare. Ett av målen med projektet är att gemensamt utbilda framtida 
ledare i våra kommuner. Utbildningen leder till att ett antal medarbetare får 
en gedigen kompetensutveckling och förhoppningsvis ges möjlighet att 
byta arbetsuppgifter internt och "göra karriär". En liknande satsning är svår 
att göra utan samarbete med andra kommuner. 
 
Tillsammans med övriga kommuner i länet, landstinget och 
regionförbundet testar vi en modell med traineutbildning som riktar sig till 
nyanställda medarbetare med eftergymnasial utbildning. Målen är att 
medarbetarna ska få en bra start i medverkande organisationer, skapa 
nätverk och att öka attraktiviteten hos arbetsgivarna 
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År 2011 genomförde personalutskottet en undersökning och sammanställde 
statistik till övriga utskott (KPU.2011.231). I samband med detta 
redovisades pensionsavgångar kommande tio år för olika yrkesgrupper. 
Dessa uppgick då till ca 38% av kommunens anställda under kommande 
tioårsperiod. Utredningen redovisades för övriga utskott för att engagera 
dessa. Sammanställning av synpunkter från utskotten redovisades för 
personalutskottet i syfte att skapa aktivitet.   
 
Kommunledningsutskottet bedömde att deltidsbrandmän är en 
yrkeskategori inom verksamhetsområdet som tros kunna bli svåra att 
rekrytera i framtiden. Räddningstjänsten har sedan dess på olika sätt försökt 
marknadsföra uppdraget som deltidsbrandman. Svårigheten att rekrytera 
beror till stor del på hur arbetsmarknaden ser ut. Många pendlar till sina 
arbeten i andra kommuner och att förena arbetet med uppdraget som 
deltidsbrandman blir då omöjligt. 
 
I socialutskottet bedömde man att det är störst rekryteringsbehov av 
sjuksköterskor och socialsekreterae. Det är förhållandevis små 
yrkesgrupper  
men är svåra att rekrytera. Socialsekreterare är en yrkesgrupp med relativt  
stor rörlighet. För Högsby kommun leder det ofta till att kommunen 
anställer nyutbildade som inte stannar kvar i anställning i kommunen under 
så lång tid. Individ- och familjeomsorgen har tyvärr ingen möjlighet att ta 
emot studenter för praktik på grund av att dessa är så trångbodda och att 
arbetsbelastning är så hög att ingen orkar ta på sig detta. Att ta emot 
praktikanter är annars ett väldigt bra sätt att fånga nya medarbetare på.  
 
Den tredje gruppen är undersköterskor. Högsby kommun behöver stoppa 
inflödet av outbildad arbetskraft. Unga behöver också stimuleras att välja 
utbildning till undersköterska. Det äldreomsorgen gör konkret är att de tar 
emot så mycket praktikanter och elever som det finns utrymme till. Det 
finns intresse bland kommunens medarbetare att ta emot elever och när de 
får möjligheten gå på handledningsutbildning och information deltar de 
gärna.  
 
Kommunen anställer feriearbetare varje sommar och i verksamheterna 
arbetar man för att visa jobben på ett positivt. I äldreomsorgen finns i 
dagsläget 11 medarbetare utan adekvat utbildning som börjat studera till 
undersköterska.  
 
Inom hälso- och sjukvården och biståndhandläggning försöker man att ta 
emot elever för att visa yrket. Inom hemtjänst är det viktigt att ge en positiv  
bild av yrket så de som har intresse för arbetet väljer att utbilda sig. 
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Kommunens nystartade bemanningscenter möjliggör förhoppningsvis till 
att kommunen ska få en helhetsbild för behoven och för att hitta kanaler där 
vi kan komma ut och möta presumtiva medarbetare. 
 
Utbildningsutskottet bedömde att det blir ett minskat behov av 
rekryteringar inom gymnasieskolan. Däremot uppstår ett ökat behov av 
förskollärare. Det finns en risk att marknaden kan framtvinga en 
löneglidning. Enstaka behörigheter får lösas genom marknadsanpassad lön. 
Skolan deltar i arbetsmarknadsdagar för lärarstudenter som 
Linnéuniversitetet anordnar. 
 
Det är viktigt för kommunen att marknadsföra tjänsterna i kommunen. En 
viktig del i detta är att arbeta med den interna kommunikationen samt att 
skapa kontakter med ungdomar och studenter. Det är också viktigt att satsa 
på komptensutveckling, bra arbetsmiljö och bra lönepolitik för att dels 
kunna rekrytera, men även behålla medarbetare.  Kommunens chefer 
diskuterar kompetensförsörjning i samband med löneöversyn varje år. 
 
Från personalenhetens sida har ett marknadsföringsmaterial arbetats fram, 
initierat deltagande i Kalmar Arbetsmarknadsdag (KARMA) som 
genomförs på Linnéuniversitetet och ett förbättrat verktyg för rekrytering 
(Offentliga jobb). Alla delar i processen med rekrytering är viktigt för att få 
bra relationer med de som söker jobb  i kommunen. 
 
När kommunen blev inbjuden att delta på KARMA 2014 fanns dock inget 
större intresse i verksamheterna.  
 
I samband med personalekonomisk redovisning varje år redovisas 
pensionsavgångar och annonserade tjänster.  
 
Sammantaget kan sägas att företrädare för verksamheterna arbetar med 
frågan i den mån det finns utrymme. 
 
Motionen är därmed besvarad." 
 
Personalutskottets förslag 
 
Att motionen därmed är besvarad 
_____ 
 
Monika Olsberg (M) tackar för utförligt svar på motionen. 
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Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Personalutskottets svar på motionen godkännes. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående trygga kommunens personalbehov 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 135  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Personalchefen 
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Motion angående vidare satsningar på Aboda Klint     
Kristdemokraterna i Högsby skriver i motion daterad 2014-04-03 att de vill 
att kommunen ger extra bidrag till upprustning kring Aboda Klint. 
Kristdemokraterna tycker det är viktigt att bevara och utveckla en fin 
utkiksplats och välbesökt turistattraktion i Högsby kommun. 
Kristdemokraterna påpekar att: 
• Motionsslingan är i dåligt skick och behöver en omfattande upprustning 
• Tornet som turistattraktion kan långsiktigt behållas, bland annat borde 

en långsiktig underhållsplan upprättas för tornets bevarande 
• Bedömning av framtida satsningar och underhåll av skidanläggning och 

fastigheter inom kommunens mark 
• Marknadsföring av naturområdet Aboda Klint 
 
Satsningarna främjar såväl hälsa och friskvård som ökad turism i vår 
kommun. 
 
Kristdemokraterna i Högsby föreslår att: 
• Kommunstyrelsen avsätter extra medel till slingans och tornets 

upprustning 
• Kommunstyrelsen utreder övriga förslag samt bidrar personellt och 

ekonomiskt i samarbete med byutvecklingsgruppen.  
_____ 
 
Utbildningsutskottet skriver i beslut 2014-06-04, § 24 att Högsby kommun 
har ett 10-årigt avtal med Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp. 
Kommunen har vid tecknande av detta avtal överlåtit ansvaret för 
utveckling av arrendeområdet för rekreation och fritidsverksamhet till 
Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp. Frågan bör därför ställas till 
Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp om de kan åta sig utföra de 
utvecklingsinsatser som motionen anger.  

 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet föreslår Kommunstyrelsen att avslå motionen med 
hänvisning till befintligt arrendeavtal. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås med hänvisning till befintligt arrendeavtal med  
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Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp. 
_____ 
 
Synpunkter under mötet 
Lars Elmborg (KD), med instämmande av Sune Olsson (SD), Solweig Ekh 
(S), Monika Olsberg (M) och Heléne Danielsson (KD) anser inte att 
motionen ska avslås utan vill att kommunen och byutvecklingsgruppen 
träffas för att diskutera underhåll och skötsel av kommunens främsta 
turistmål.  
 
Lars Elmborg (KD), med instämmande av Monika Olsberg (M) och Heléne 
Danielsson (KD) yrkar på återremiss. 
 
Ingemar Svanström (C) anser att då avtal finns mellan kommunen och 
Allgunnen-Sinnerbo byutvecklingsgrupp att skötsel och underhåll ska 
skötas av byutvecklingsgruppen ska inte kommunen behöva gå in med 
extra bidrag och yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Beslutsgång 
Orföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels 
kommunstyrelsens och dels Lars Elmborgs (KD) med fleras 
återremissförslag och frågar om kommunfullmäktige vill besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag eller återremissförslaget. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige vill besluta enligt återremissförslaget. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen återremitteras för förnyad beredning. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående vidare satsningar på Aboda Klint 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 138  
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunchefen  
Chef för fritid-kultur-turism 
Skolchef 
UU
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Motion angående fler vuxna i skolan    
Kristdemokraterna i Högsby föreslår i motion daterad 2014-03-24 att:  

• Utbildningsutskottet undersöker förutsättningarna att starta upp 
projektet klassmorfar/mormor för fritids, förskola och grundskola i 
Högsby kommun  

• Undersöka möjligheterna till eventuell samverkan med 
Arbetsförmedlingen 

 
Utbildningsutskottets förslag 
2003 beslutades att inte utreda frågan om guldmormor och guldmorfar 
vidare. Med hänvisning till detta föreslår Utbildningsutskottet att avslå 
motionen.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Motionen avslås med hänvisning till att det 2003 beslutades att inte utreda 
frågan om guldmormor och guldmorfar vidare. 
_____ 
 
Synpunkter under mötet 
Heléne Danielsson (KD) anser att situationen är ansträngd för lärarna på 
kommunens skolor och att fler vuxna behövs för att underlätta för lärarna 
på bland annat raster och finnas med på lektionerna som extraresurs. 
Danielsson vill att att-satserna i motionen ska uppfyllas och yrkar därför på 
bifall till motionen. 
 
Leif Gustavsson (SD) anser motionen viktig och yrkar på återremiss. 
 
Diana Bergeskans (S) anser det viktigt med fler vuxna på skolan, men 
viktigt med utbildad personal, inte vem som helst. Förslagvis görs en 
översyn av nuvarande organisation. Bergeskans yrkar på återremiss. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag, nämligen 
kommunstyrelsens förslag, bifall till motionen och återremissyrkande. 
Ordföranden utser återremissyrkandet som huvudförslag och frågar om 
kommunfullmäktige vill godkänna eller avslå det och finner att 
kommunfullmäktige godkänner återremissyrkandet. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen återremitteras för förnyad beredning. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion angående fler vuxna i skolan 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 140 
KF beslut 2003-08-21 ang Motion om guldmormor o guldmorfar.doc  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Skolchefen 
UU 
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Motion angående aktiv fritid i hela Högsby kommun     
Centerpartiet i Högsby skriver i motion daterad 2014-04-07 att regeringen 
nu satsar 500 miljoner kronor i det nya Landsbygdsprogrammet 2014-2020, 
med fokus på icke kommersiell service, varav minst 50 miljoner kronor ska 
gå till en satsning på idrotts- och fritidsanläggningar. Till delar av 
totalsumman tillkommer också en offentlig medfinansiering.  
 
Centerpartiet i Högsby föreslår därför att: 

• Högsby kommun fortsättningsvis blir en aktiv och drivande part i 
uppgiften att löpande informera och inspirera sina egna 
förvaltningar, kommunens invånare, föreningsliv och näringsliv om 
de möjligheter som Landsbygdsprogrammet ger. 

• Högsby kommun utser en handläggare eller engagerar en aktör som 
på ett konkret sätt arbetar med ovanstående frågor i Högsby 
kommun under programperioden 2014-2020. 

• Högsby kommun tar vara på dessa möjligheter i samband med 
satsningar för ungdomar i hela Högsby kommun 

 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet utser Christina Dahlén som handläggare för de 
möjligheter Landsbygdsprogrammet ger. 
 
Utbildningsutskottet anser därmed motionen besvarad.  
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Handläggaren av fritidsfrågor utses som handläggare för de möjligheter 
Landsbygdsprogrammet ges. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Handläggaren av fritidsfrågor utses som handläggare för de möjligheter 
Landsbygdsprogrammet ges. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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Beslutsunderlag 
Motion C 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 141  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Handläggaren av fritidsfrågor 
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Medborgarförslag angående beslutsdatum för bidragsansökningar   
Birgitta Lindahl, Sinnerbo har föreslagit att kommunens beslutsdatum för 
investeringsstöd tidigareläggs så att ansökan till Boverket kan genomföras. 
 
Utbildningsutskottet hade ärendet uppe för beslut 2014-02-05 med 
lydelsen: Upprustningsbidragen beslutas av utbildningsutskottet vid 
aprilsammanträdet. Ansökningshandlingar till dessa skickas ut till 
föreningarna under februari månad. Skriftliga mottagningsbevis skickas till 
de föreningar som lämnar in bidragsansökningar. Skriftliga besked till 
föreningar om beslut så snart protokollet är justerat. 
 
Utbildningsutskottet beslutade då att förslaget till ändrade rutiner skulle 
skickas ut till föreningarna på remiss. 53 föreningar har fått förslaget 
tillsänt sig. Inga yttranden har inkommit. 
 
Utbildningsutskottets förslag 
Utbildningsutskottet beslutar att Upprustningsbidragen beslutas av 
utbildningsutskottet vid aprilsammanträdet. Ansökningshandlingar till 
dessa skickas ut till föreningarna under februari månad.Skriftliga 
mottagningsbevis skickas till de föreningar som lämnar in 
bidragsansökningar. Skriftliga besked till föreningar om beslut så snart 
protokollet är justerat. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Upprustningsbidragen beslutas av utbildningsutskottet vid 
aprilsammanträdet. Ansökningshandlingar till dessa skickas ut till 
föreningarna under februari månad. Skriftliga mottagningsbevis skickas till 
de föreningar som lämnar in bidragsansökningar. Skriftliga besked till 
föreningar om beslut så snart protokollet är justerat. 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
Protokoll 2014-08-18 - KS § 142  
 
Beslutsmottagare 
Handläggaren av fritidsfrågor 
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Medborgarförslag angående farlig väg, Släthult Ruda     
Medborgarförslag, instämplat 2014-09-011, är inlämnat av Emma 
Stienholtz Muukki, Ruda, och handlar om Oskarshamnsvägen som går 
mellan Ruda och Släthult. Hastigheten är 70 km/h och i Släthult är den 50 
km/h. Det finns bilister och lastbilar som ej håller den högst tillåtna 
hastigheten och det är problem för de gående utmed vägsträckan då vägen 
saknar gång- och cykelväg. Det föreslås i medborgarförslaget att en gång- 
och cykelväg anläggs utmed vägsträckan Släthult-Ruda. Om det inte är 
möjligt föreslås att hastigheten på sträckan sänks, alternativt att en 
fartkamera sätts upp eller att förbindelsen från Oskarshamnsvägen till 
elljusspåret i Ruda rustas upp. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag angående farlig väg, Släthult Ruda  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KLU
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Besvarande av enkel fråga angående kommunsamverkan   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-09-01 vände sig Lars 
Elmborg (KD) till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) 
och efterlyste en utvärdering på hur Högsby kommuns samverkansavtal 
med andra kommuner fungerar.  
 
Kommunstyrelsens ordförande svarar att Högsby kommun samverkar på 
många olika områden med andra kommuner. Det är i dag i första hand med 
grannkommunerna, men samarbete sker även med andra kommuner. Ibland 
sker samarbetet bara med en kommun på ett område, ibland är många 
kommuner inblandade. 
 
Kort kan sammanfattas att de samverkansformer som finns idag är: 
• Lönesamverkan HUL (Högsby, Uppvidinge, Lessebo). Sedan 2005. 

Verksamheten har granskats av kommunernas revisorer och PWC vid 
två tillfällen 2008 och 2010 

• Överförmyndare i Samverkan (Hultsfred, Oskarshamn, Mönsterås och 
Högsby). Sedan 2011. Inspektion görs årligen av Länsstyrelsen i 
Östergötland 

• Östra Smålands Kommunalteknikförbund (Hultsfred och Högsby). 
Sedan 2011. Ägardialog sker några gånger per år. Förbundets revisorer 
har genom PWC granskat verksamheten 2013. 

• Räddningstjänst/Krisberedskap (Högsby och Mönsterås). Sedan 2011. 
Utvärdering kommer ske under hösten i år. 

• Miljö och Plan & Bygg (Mönsterås och Högsby). Sedan 2014. 
Utvärdering kommer ske under hösten i år. 

• Gemensam Inköpscentral (Västervik, Vimmerby, Högsby, Hultsfred, 
Oskarshamn och Mönsterås). Sedan 2013. 

• Alkoholhandläggning (Högsby, Hultsfred, Vimmerby) 
• Ledarutveckling. Samverkan mellan flera kommuner 

 
Diskussion har förts i kommunen om hur vi ser på framtiden. 
Diskussionerna ledde till att vi beslutade att Högsby kommun ska fortsätta 
som egen kommun och försöka hitta samarbete där intresse finns – alltså 
inte bara med en kommun. 
 
Våra grannkommuner är olika och har olika uppfattningar om behov och 
former för samverkan. 
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Lars Elmborg (KD) är ej nöjd med svaret då han saknar professionella 
utvärderingar och svar på frågan vad Högsby kommun vinner på all 
samverkan.  
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-09-01 - KF § 138  
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Besvarande av enkel fråga angående inlämnad motion om att satsa på 
arbeten för ungdomar          
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2014-09-01 vände sig Heléne 
Danielsson (KD)  till kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström 
(C) och efterhör var i hanteringen befinner sig motionen som 
Kristdemokraterna inlämnat till fullmäktige 2014-04-07, angående satsning 
på arbeten för ungdomar. Motionen skulle hanteras skyndsamt. 
 
Personalutskottets ordförande Carl-Axel Blom (S) svarar att 
personalutskottet behandlat motionen vid sammanträdet den 17 september 
och är på väg till kommunstyrelsen.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2014-09-01 - KF § 139  
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Enkel fråga angående kommunsamverkan   
Lars Elmborg (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör hur ärenden som rör kommunsamverkan väcks 
och handläggs med tanke på uppgifter han hört om förslaget att samverka 
med Hultsfred kommun inom kultur- och fritidsverksamheten.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarar att i det 
aktuella fallet väcktes fråganom samarbete av personalen i verksamheteni 
samband med omorganisation inom skolan och kultur-fritids- och 
turimsverksamheten. Ärendet har varit uppe i kommunledningsutskottet 
och kommer att behandlas av kommunstyrelsen den 14 oktober 2014. 
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Enkel fråga angående öppethållande av offentlig toalett   
Mikael Jonnerby (C) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ingemar 
Svanström (C) och efterhör varför den enda offentliga toaletten i Högsby 
hålls låst. 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunstyrelsens ordförande 
Kf 
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Enkel fråga angående utvärdering av den politiska organisationen   
Leif Gustavsson (SD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande 
Ingemar Svanström (C) och efterhör om det gjorts någon utvärdering av 
den politiska organisationen efter att nämnder togs bort och utskott 
infördes. Gustavsson vill också veta om den politiska organisationen 
fungerar bra. 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunstyrelsens ordförande 
KF 
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KF § 167     DNR: KU.2014.220  
 
 
 
Motion angående koloniområde    
Miljöpartiet skriver i motion daterad 2014-10-06 att för många högsbybors 
hälsa och välbefinnande är Miljöpartiets förslag om ett koloniområde i 
samhällets närhet av stort värde. 
 
Vår förhoppning är att nyanlända från annat land och högsbybor skall söka 
sig till en odlingslott på koloniområdet. Det skulle ge en bättre integration 
genom sysselsättning och ett naturligt tillfälle att lära känna andra i vår 
kommun.  
 
Högsby kommun måste i starten vara pådrivande och anvisa plats för 
koloniområde till exempel i Fågelfors och Ruda. Dessutom behövs tillgång 
till vatten och en del redskap som kommunen bör stå för.  
 
Miljöpartiet föreslår att vi i kommunen startar upp ett koloniområde på 
försök och att en summa pengar anslås för detsamma. Utvärdering kan ske 
efter ett par år för att se om brukarna är nöjda. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Kommunchefen 
KLU 
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KF § 168     DNR: KU.2014.221  
 
 
 
Motion angående avfallshantering i Högsby kommun    
Kristdemokraterna, Centern och Moderaterna yrkar i motion daterad 2014-
10-06 att: 
- frågan om nytt sopsystem skall underställas kommunfullmäktige på nytt 
med anledning av att Östra Smålands Kommunalteknikförbund aviserat om 
prishöjningar.  
- motionen lämnas till kommunstyrelsen för omedelbar beredning 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 KS 
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KF § 169     DNR: KU.2014.226  
 
 
 
Tack och avslutning   
Kommunfullmäktiges ordförande Anders Ek (C) tackar alla ledamöter för 
deras engagemang och värdefulla insatser den här mandatperioden. 
 
 



HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         
Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10 
   

Datum 2014-10-06   
 

               
   Omröstningar      
     §     §     
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X             

(C) Ingemar Svanström  X             

(S) Diana Bergeskans   X             
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X             

(S) Carl-Axel Blom   X             

(M) Roland Waern   X             

(SD) Leif Gustafsson   X             

(S) Jenny Joelsson   X             

(C) Kjell Front   X             

(S) Ingrid Axelsson   X             

(KD) Marita Björkvall   X             

(S) Magnus Gabrielsson   X             

(C) Kerstin Karlström  X               

(M) Monika Olsberg  X             

(S) Raymond Asp   X             

(SD) Evert Andersson  X             

(S) Robert Bucht   X             

(S) Solweig Ekh   X             
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X             

(C) Ewa Engdahl  Per Gröön X             

(S) Sven-Bertil Ohlsson   X             

(M) Anders Svensson  X               

(KD) Lars Elmborg  X             

(S) Inger Gustavsson   X             

(C) Mikael Jonnerby  X             
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
     
Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10   Datum 2014-10-06 
        
                
   Omröstningar      
   §   §   
Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(SD) Sune Olsson  X       

(S) Egon Ericsson  Roland Erlandsson x             

(C) Lars-Magnus Ek   -             

(S) Ingbritt Loberg   X             

(V) Tommy Palmgren   -             

(S) Mikael Karlsson  Ylva Ericsson X             

(M) Marcus Schön   X             

(C) Rosa Lopes   X             

(S) Catarina Thunberg   X             

(SD) Vakant                

(S) Per-Ola Herdinius   X             

(C) Lars-Willy Johansson   X             

(S) Jan-Erik Ekh   X             

(KD) Helene Danielsson   X             

(C) Thomas Ivarsson   -               

(C) Anders Ek   X             
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